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Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Akty ustawodawcze bez uwag – propozycja: COM(2014) 323, COM(2014) 322, 
COM(2014) 321, COM(2014) 319, COM(2014) 318, COM(2014) 317, COM(2014) 
308, COM(2014) 305, COM(2014) 304, COM(2014) 246.

2. Akty nieustawodawcze, co do których komisja nie wystąpi o stanowisko rządu – 
propozycja: COM(2014) 351, COM(2014) 349, COM(2014) 348, COM(2014) 347, 
COM(2014) 314, COM(2014) 311, COM(2014) 303, COM(2014) 302, COM(2014) 
301, COM(2014) 298, COM(2014) 295, COM(2014) 227, COM(2014) 226.

3. Akty nieustawodawcze, co do których komisja wystąpi o stanowisko rządu – pro-
pozycja: COM(2014) 261, COM(2014) 283, COM(2014) 324, COM(2014) 325, 
COM(2014) 401, COM(2014) 422.



(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Edmund 
Wittbrodt)

Przewodniczący Edmund Wittbrodt:
Otwieram posiedzenie Komisji Spraw Unii Europejskiej.
Witam wszystkich obecnych.
Jak państwo widzicie, w porządku obrad nie ma żad-

nego punktu merytorycznego, są propozycje prezydium 
komisji.

Co do dokumentów, które napłynęły do komisji, propo-
nujemy, aby akty ustawodawcze o symbolach, numerach, 
które są wymienione w punkcie pierwszym, przyjąć bez 
uwag. Czyli nie są istotne… I to są dokumenty o numerach 
COM(2014) 323, 322, 321, 319, 318, 317, 308, 305, 304 
i 246. Wszystkie zostały do nas nadesłane w trybie art. 7. 
Chcemy, aby zostały przyjęte bez uwag.

I tak jak zwykle, jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, będzie 
to oznaczać, że komisja akceptuje propozycję prezydium.

Nie słyszę uwag, wobec tego przyjmujemy tę propozy-
cję, jest ona decyzją komisji.

W punkcie drugim porządku wymienione są akty nie-
ustawodawcze, co do których komisja nie wystąpi o sta-
nowisko rządu, to też jest propozycja. Te dokumenty są 
rozpatrywane w trybie art. 8. Są to dokumenty o numerach 
COM(2014) 351, 349, 348, 347, 314, 311, 303, 302, 301, 
298, 295, 227 i 226.

Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, będzie to oznaczać, że 
decyzja komisji jest taka, iż w tych przypadkach nie wy-
stępujemy o stanowisko rządu.

Nie słyszę sprzeciwu.
Komisja tę propozycję przyjęła.
W punkcie trzecim wymienione są akty nieustawodaw-

cze, w przypadku których komisja wystąpi o stanowisko 
rządu. My proponowaliśmy, aby były to dokumenty, roz-
patrywane w trybie art. 8, o numerach COM(2014) 261, 
283, 324, 325, 401 i 422.

Wśród tych dokumentów są trzy, o numerach 324, 325 
i 401… Zwróciliśmy się do rządu, jeszcze przed przyjęciem 
tego stanowiska jako stanowiska komisji, o to, aby rząd 
przygotował stanowisko w tym zakresie. Chodzi o doku-
menty, które dotyczą decyzji Rady w sprawie przyjęcia przez 
Litwę euro z dniem 1 stycznia 2015 r., następnie rozporzą-
dzenia Rady zmieniające rozporządzenie w odniesieniu do 
wprowadzenia euro na Litwie i wreszcie zalecenia Rady 
w sprawie wdrażania ogólnych wytycznych dotyczących 
polityki gospodarczej państw członkowskich, których walu-

tą jest euro. Otrzymaliśmy sugestię Ministerstwa Finansów, 
aby rząd nie przygotowywał stanowiska w sprawie tych 
dokumentów. Argumentowano to w ten sposób, że to są 
dokumenty dotyczące właściwie już uzgodnionych kwestii, 
że zostały one przyjęte w dniach 26–27 czerwca przez Radę 
Europejską, że w tej chwili jest finał w Radzie Ecofin i że 
to są sprawy, które dotyczą uzgodnień bilateralnych, jak 
można… między Unią Europejską, instytucjami unijnymi 
a Litwą. To wszystko dotyczy tylko Litwy. Tak więc rząd 
nie widzi potrzeby przygotowywania stanowiska rządu 
w tej sprawie, bo problem leży niejako gdzie indziej.

My jako prezydium proponowaliśmy, żeby do tego te-
matu wrócić tylko w celu zorientowania się, jakie problemy 
występują wtedy, kiedy kraj jest w fazie przystępowania do 
strefy euro. Ale w tej sytuacji ja bym sugerował… Mnie się 
wydaje, że problem euro i Litwy będzie wracał na kolej-
nych posiedzeniach komisji, wtedy kiedy będziemy mówili 
chociażby o regulacjach, które dotyczą strefy euro. I na 
tych posiedzeniach będziemy mogli te kwestie poruszać, 
bez występowania do rządu o to, żeby przygotował swoje 
stanowisko w kwestii euro na Litwie. Tak więc sugestia 
rządu jest taka, aby te trzy dokumenty, o numerach 324, 325 
i 401, wyłączyć z tych, w przypadku których występujemy 
o stanowisko rządu, i potraktować je jako te, w przypadku 
których nie wystąpimy o stanowisko rządu. Będziemy pa-
miętali o tym, że przy okazji dyskusji nad euro i regulacjami 
będziemy mogli pytać ministra także o te kwestie.

A więc moja sugestia jest taka, aby w punkcie trzecim 
były tylko trzy dokumenty COM(2014), o numerach 261, 
283 i 422.

Jeżeli nie usłyszę uwag, będzie to oznaczać, że komisja 
to akceptuje. Nie słyszę.

Czyli te trzy dokumenty traktujemy jako te, w przypad-
ku których komisja występuje o stanowisko rządu. Moja 
propozycja jest taka, aby dokumenty o numerach 324, 325 
i 401 zostały potraktowane jako te, w przypadku których nie 
występujemy o stanowisko rządu. A więc przychylamy się 
do stanowiska Ministerstwa Finansów – to jest dokument, 
który podpisał pan minister Jacek Dominik.

Czy jest zgoda na takie potraktowanie tych trzech 
punktów?

A więc potraktowalibyśmy je jako akty nieustawo-
dawcze, w przypadku których komisja nie wystąpi o sta-
nowisko rządu.

Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, będzie to oznaczać, że ko-
misja taką propozycję przyjmuje. Nie słyszę sprzeciwu.

Tak więc taka jest decyzja komisji.

(Początek posiedzenia o godzinie 13 minut 00)
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…ostatniego posiedzenia Senatu. Będzie ono powiąza-
nie z omówieniem prezydencji, podsumowaniem prezyden-
cji greckiej i omówieniem strategii prezydencji włoskiej. 
A więc to posiedzenie odbędzie się z udziałem ambasa-
dorów tych państw, czyli tak jak zawsze na styku dwóch 
prezydencji. Ale to planujemy dopiero na sierpień.

Czy są jakieś inne uwagi? Nie ma.
Proszę państwa, dziękuję bardzo za udział w tym po-

siedzeniu.
Zamykam dzisiejsze spotkanie.

Proszę państwa, w ten sposób wyczerpaliśmy porządek 
obrad dzisiejszego spotkania, które ma charakter raczej for-
malny, z wiadomych powodów. Zmiany, które nastąpiły na 
poziomie unijnym, wybory do Parlamentu Europejskiego, 
formułowanie nowych podmiotów… To wszystko spo-
wodowało, że tych dokumentów do rozpatrzenia jest w tej 
chwili mniej.

Kolejne posiedzenie naszej komisji będzie prawdopo-
dobnie w sierpniu, przy okazji posiedzenia Senatu…

(Głos z sali: Ostatniego, tak?)
 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 13 minut 08)
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